
     NOVIOCACTUM  

                 Digitale nieuwsbrief van de afdeling Nijmegen van  

                                                Succulenta  

                       Jaargang 8 nummer 7, juli 2023  

Euphorbia fanjahiraensis 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SAMENSTELLING BESTUUR VAN DE AFDELING NIJMEGEN  

 

Theo Heijnsdijk   0487 – 542704  

voorzitter    th.heijnsdijk@gmail.com  

 

Johanna Jongekrijg   06-30426230  

penningmeester   johannajongekrijg@gmail.com  

 

Riet Maessen    024 – 3440425  

secretaris    rietmaessen@xs4all.nl  

 

REDACTIE NOVIOCACTUM  

Ben Groen    06– 50996256 

                                      legroen28@gmail.com  

 

Contributie: € 20,- per jaar (huisgenootleden € 10,- per jaar)  

Bankrekening NL12ABNA0805932216 tnv J. Jongekrijg en/of  

T. Heijnsdijk  

 

Bijeenkomsten:  

Wijkcentrum De Schakel, Archimedesstraat 9, 6533 MA Nijmegen  

De 2de dinsdag in de maand behalve juni-augustus. Aanvang 19.30 precies.  



Van de voorpagina 

Euphorbia fanjahiraensis 
 
Dit plantje had ik onder de naam Euphorbia aff. isaloensis en bloeit ieder jaar. Maar deze keer wel erg 
rijk met wel 32 cyathia. Meestal staan er 8 op één stengel, soms 16, maar nu dus 32. Altijd een meer-
voud van 4 of meestal 8 dus. Hij groeit op Madagaskar in de droge gebieden. 
Het plantje zelf is niet echt bijzonder. Bij mij nu zo’n 30 cm hoog en vertakkend. Ik heb geen volwassen 
plant op locatie kunnen vinden, maar ik denk dat hij wat bossig groeit. 
Echter toen ik de foto naar Wilbert Hetterscheid stuurde, kreeg ik per omgaande terug dat het plantje nu 
Euphorbia fanjahiraensis heet. Door hemzelf, samen met Haevermans gepubliceerd in 2021. Na-
men……zucht. Zo heb je ze en toch weer niet. 
 
Isaloensis komt van de vindplaats het Nationale Park van Isalo in Z.W -Madagascar. 
Fanjahiraensis van Fanjahira in de provincie Toliara (Z.W.-Madagascar) 

 

 

Johanna 



 

Agenda 

 

Op dinsdag 11 juli gaat de afdeling  op bezoek bij Threes Geelen, Mercuriusstraat 40, 5354 LX Oss, 

0646169388. 

Op dinsdag 8 augustus worden wij  welkom geheten bij Ben en Johanna, Julianastraat 10a, Cuijk., 

0650996256. 

Vanaf september zijn wij weer welkom bij de Schakel voor onze maandelijkse bijeenkomsten. 

 

Redactioneel 

 

Zon en schaduw 

De zeer zonnige junimaand is ook aan (tuin) planten niet ongemerkt voorbijgegaan. In onze tuin bleek 

de felle zonneschijn in combinatie met de droogte soms te veel. De Stewartia;s en varens hadden het 

heel zwaar. De vijver moest meer dan gebruikelijk worden bijgevuld en sommige kuipplanten hadden 

twee maal per dag water nodig. In de kas was te zien dat de zon (te) fel was. Om het licht enigszins te 

temperen werden(en worden?) kassen in het voorjaar bekalkt om verbranding onder het glas te voorko-

men, tegenwoordig is schaduwdoek gebruikelijker. Er is keuze tussen de mate van lichtdoorlatendheid 

en ook blijft het doek soms het hele jaar hangen. ‘s Winters houdt het doek dan de warmte beneden. In 

deze tijd van klimaatsverandering is nadenken over hoe de collectie de zomer doorkomt geen overbodi-

ge luxe. Wat is er tegen om een hitteplan in werking te zetten? Het verdient aanbeveling om heel goed 

te kijken naar de individuele plant en in te schatten hoeveel zon/schaduw deze kan hebben. Erg scha-

duwminnende soorten verdwijnen dan onder het tablet of worden buiten gezet, al of niet onder een af-

dak en/of in de schaduw. Met de huidige zomertemperaturen wordt het een reële optie om de (hele?) 

collectie dat seizoen in de buitenlucht te zetten. Afgekeken van een collega-liefhebber zijn nu een paar 

Rhipsalisplanten onder de takken van een bolplataan gehangen en ze doen het daar prima. Bijkomend 

voordeel is dat er buiten meer luchtverplaatsing is dan binnen, waar planten goed op reageren. Ook het 

grotere temperatuursverschil tussen dag en nacht is prima voor onze woestijnplanten. Als  je mogelijk-

heden hebt, probeer het eens. Kan verrassend goed uitpakken.  

 

Ben 



Verslag excursie 5 juni 2023 
 
 
Dit jaar leidde de excursie ons naar Bert van de Wollenberg en Gerrit Melissen. We hadden dit al 
eens eerder gepland, maar dat was toen niet gelukt. Dit jaar gingen we op een maandag in ver-
band met het werk van Gerrit, hoewel we hoorden dat hij net besloten had om met pensioen te 
gaan. Maar goed, maandag kwam Bert ook wel goed uit. We vertrokken om half 10 vanaf ons 
vaste stekje: McDonald’s in Beuningen. We waren met 11 personen, dus dat werden 3 auto’s. 
Bert is een oud-collega van Ben en samen zijn we een keer op bezoek geweest bij hem. Ik dacht 
toen meteen dat een excursie naar hem heel leuk zou kunnen zijn. 
De reis ging voorspoedig naar Tull en het Waal, een dorpje ten zuiden van Utrecht. Toen we aan-
kwamen stond Bert ons al op te wachten. Hij woont samen met zijn vrouw Ineke, heel landelijk en 
we zagen gelijk dat ze tuinliefhebbers zijn. Een mooi beekje stroomde geleidelijk in de sloot, die 
voor het huis lag. We zagen gelijk een aantal interessante planten, zodat het wachten op de hele 
groep zo voorbij was. Er werden gelijk stekken van een mooi geel bloeiend plantje, Chiastophyl-
lum oppositifolium, genomen. Ben heeft ze opgepot en ze staan nu te wachten op de nieuwe ei-
genaars. 
In de achtertuin stond al koffie met wat lekkers te wachten op ons. Dat lieten we ons goed sma-
ken, onderwijl genietend van de mooie, bijzondere tuin. Mooi omzoomd door grote bomen. Maar 
er was een opening in het geboomte en ik zag meteen waarom. Er was zicht op een ooievaars-
nest, met dit jaar 3 jongen. Heel leuk om te zien.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bert is een rotsplantenliefhebber en dat was goed 

te zien. Mooi opgestapelde stenen met veel plant-

jes ertussen. De meesten in miniformaat. Een 

rotstuin is ook een beetje klimmen en dalen net 

als in het echt.   



 
Er waren verschillende terrassen om te zitten, voor alle omstandigheden een fijn plekje om te vertoe-
ven. Vlak bij één van de terrassen was een grote groep blauw bloeiende plantjes te zien, die nu rijk 
bloeiden, maar die ’s zomers helemaal wegvallen, om in het najaar weer terug te keren en opnieuw te 
bloeien: Corydalis (flexuosa waarschijnlijk). 
Achterin de tuin waren kassen te zien en daar was ook veel over te vertellen. Hij kweekte er veel ver-
schillende rotsplantjes. Maar niet zomaar kweken. Hij had een heel systeem bedacht om ze water te 
geven met eb en vloed en vooral automatisch. 
De ochtend vloog om.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     
 
 
  
Vergat ik nog bijna te vertellen dat ze ook nog 2 Siamese poezen hebben. Dus ik kwam helemaal aan 
mijn trekken. Na ons nogmaals gelaafd te hebben met koffie of fris namen we afscheid. 
 
 
 
 
 
 
 

Physoplexis comosa  Campanula sp. 

Siamese kat verborgen in het groen Corydalis flexuosa 



Tijdens het zeer geslaagde bezoek aan Bert en Ineke van de Wolleberg verbaasden we ons 

over de technische vernuftigheid van het watermanagement in de kas. 

 

De lunch was geregeld in Hajé restaurant Nieuwegein, direct aan de A2. Vanaf Tull en het 
Waal met een binnendoor weggetje te bereiken. Bij de bestuursleden wel bekend, omdat 
daar een paar keer de ALV is geweest. Na een wat slome start lieten we ons de lunch goed 
smaken en was het weer als vanouds gezellig. We maakten ook kennis met en serveerrobot, 
die een beetje kon praten en op zijn schermpje liet zien of hij blij etc.was 
 

 

Johanna 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bezoek bij Gerrit Melissen in Utrecht 

 

Het middagprogramma bij Gerrit Melissen was heel interessant, zoals bekend koopt hij partijen op van 

succulentenliefhebbers die met de hobby stoppen of overlijden. In twee grote kassen stonden verschrik-

kelijk veel planten die er goed verzorgd uitzagen. Weinig onkruid, hier was iemand met hart voor zijn 

planten. De collectie stond niet opgepropt, het was gewoon prettig vol. Gerrit was een prima gastheer, 

voor drank was gezorgd en hij was voortdurend aanwezig om vragen te beantwoorden of ons wegwijs te 

maken. Als zijn verzameling een afspiegeling is van de hobby, dan zijn de cactussen verreweg het po-

pulairst. Heel veel cactussen dus, meestal bekende soorten, vetplanten waren veel schaarser. Aan de 

hand van deze verzameling zou je kunnen oordelen dat succulentenliefhebbers behoudende lieden zijn 

die bekende soorten kweken. Deze conclusie is mogelijk voorbarig, het kan best zijn dat voordat Gerrit 

aan bod kwam, interessante exemplaren al uit de collecties zijn gehaald. Uiteindelijk vonden de mees-

ten van onze groep toch wel wat van hun gading, je moest alleen soms goed zoeken. En tot mijn genoe-

gen vroeg Gerrit voor de mesems die ik uitgezocht had een heel klein prijsje met als reden ‘Ik weet dat 

ze goed terecht zullen komen’. Klasse en een opdracht om goed voor de planten te zorgen. 

 

Ben.  



kasimpressies 


